
 Protokół  Nr XII/2004
z obrad Rady Miasta Radziejów

odbytych w dniu 16 kwietnia  2004 roku

Obrady rozpoczęto o godzinie 11-tej.

Proponowany porządek obrad:

1. Sprawy organizacyjne:

a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum,

b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji,

c) przyjęcie protokółu z poprzedniego posiedzenia Rady.

2. Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta.

3. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miasta.

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2003 rok.

5. Absolutorium dla Burmistrza Miasta.

6. Ocena stanu przygotowań do realizacji inwestycji miejskich.

7. Sprawozdanie  z działalności MOPS.

8. Podjęcie uchwał.

9. Składanie wniosków i interpelacji przez Radnych.

10. Wolne wnioski i zakończenie obrad.

Ad. 1 Sprawy organizacyjne

- XII obradom Rady Miasta Radziejów przewodniczył Pan Marek Pawlak  - Przewodniczący

   Rady Miasta,

- Przewodniczący Rady powitał Radnych, zaproszonych gości oraz  młodzież szkolną 

  reprezentującą  Młodzieżową Radę,

- Przewodniczący stwierdził quorum – informując, że w obradach uczestniczy 12 Radnych 

 (nieobecni Radni: Maria Dembowska, Mariusz Lewicki i Jacek Malinowski); 

- po przedstawieniu porządku obrad Przewodniczący zaproponował uzupełnienie porządku obrad 

   o dwa dodatkowe  wystąpienia tj.



- Starosty  Powiatowego, który przedstawiłby  Radnym  założenia Programu Rozwoju Lokalnego 

  przyjętego przez Radę Powiatu

- oraz  przedstawiciela Komendy Powiatowej Policji w Radziejowie 

Po wprowadzeniu zmian zaproponowanych przez Przewodniczącego Rady – porządek obrad 

przyjęto jednogłośnie;

- sekretarzem  sesji  został Radny  Jan Bartz,;

-  protokół  Nr XI/2004  z poprzedniej sesji nie wniesiono uwag, protokół został przyjęty 

   jednogłośnie.

Zaproszony na obrady Rady Miasta – Starosta Powiatu p. Lucjan Walczak przedstawił Radnym

założenia przyjęte do Programu Rozwoju Lokalnego. 

Program  opracowano  na  lata  2004  –  2006.  Jego  główne  działania  skoncentrowane  zostały

na płaszczyźnie:

-    oświaty

- ochrony zdrowia

- poprawy stanu nawierzchni dróg.

Ponieważ  Program  będzie  dostępny  do  ogólnego  użytku  –  Starosta  dokonał  skrótowego

omówienia poszczególnych haseł Programu.

Zadania  przyjęte  do  realizacji  są  zadaniami  konkretnymi  ponieważ  na  ich  realizację  są

zabezpieczone  odpowiednie  środki,  pochodzące  z  różnych  źródeł  tj.  rezerw  poszczególnych

resortów ministerialnych, środków strukturalnych oraz unijnych.

W placówkach oświatowych nadzorowanych przez władze powiatowe jako zadania priorytetowe

przyjęto wymianę systemów grzewczych oraz otworów okiennych ponieważ jest to najbardziej

widoczna i szybka forma pozyskania oszczędności w kosztach utrzymania obiektów szkolnych.

Prace na tym odcinku są już bardzo zaawansowane.

Ponadto  w  2003  roku  zorganizowano  w  szkołach  4  nowe  pracownie  komputerowe.

W roku bieżącym do plany przyjęto jeszcze wyposażenie 2 pracowni.

Powiatowe  władze  samorządowe  przystąpiły  do  budowy  Regionalnego  Centrum  Oświaty,

które ma działać przy Zespole Szkół. 
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Koszt tego przedsięwzięcia zaplanowany jest na 2 mln 600 tys. złotych. Powiat zaangażował już

200 tys. złotych z przeznaczeniem na opracowanie dokumentacji. Drugim poważnym zadaniem

jest  budowa  przepompowni  i  kolektora  ścieków przy ZSR w Przemystce.  Na  realizację  tego

zadania  można  było  otrzymać  środki  z  Agencji  Ochrony  Środowiska  jednak  Wójt  Gminy

Radziejów nie wyraził zgody aby pełnić rolę inwestora, stąd nie pozyskano środków z tego źródła.

Ochrona zdrowia  – szpital rejonowy (jak większość placówek zdrowotnych w kraju) posiada

poważne problemy finansowe. Zadłużenie sięga około 900 tys. złotych. Jednak nie ma zobowiązań

wobec dostawców leków i sprzętu medycznego. Poważnym obciążeniem jest wypłata zaległych

13-tych pensji, które są orzeczone prawomocnymi wyrokami sądowymi.

W  szpitalu  kontynuowana  jest  budowa  nowej  kotłowni,  której  koszt  całkowity  wynosi

2  mln  600  tysiecy  złotych.  Na  jej  realizację  pozyskano  środki  z  NFZ  i  WFOŚ

(po 1.100 tys. złotych) oraz zaciągnięto pożyczkę w wysokości 512 tys. złotych, która może być

umorzona nawet do 50 % pod warunkiem dokonywania terminowych spłat.

Rozruch kotłowni planowany jest na koniec m-ca maja br.

Stan nawierzchni ulic – powiat jest zarządcą dróg o długości 310 km. Na pogarszanie się stanu

nawierzchni  ulic  ma  niewątpliwie  wpływ  transport  ciężki(  kampania  buraczana).  W  celu

złagodzenia  tego  problemu przyjęto przy udziale  burmistrzów,  wójtów,  przedstawicieli  policji

i  inspekcji  drogowej  –  stosowne  założenia,  które  będą  realizowane  w tym sezonie  jesienno-

zimowym. Od 4 lat powiat korzysta ze środków rezerwowych ministerstwa infrastruktury, które

przeznaczane  są  wyłącznie  na  utrzymanie  dróg  –  obkaszanie  poboczy,  zakup  odpowiedniego

sprzętu: ciągnik, przyczepa, kosiarka, rębak do wycinania drzew i krzewów. W bieżącym roku na

utrzymanie dróg zaplanowano środki w wysokości 1.400 tys. złotych.

Na zakończenie wystąpienia Starosta Powiatu przekazał  Radnym Rady Miasta swoje odczucie

w zakresie współpracy obydwu jednostek samorządowych.

Współpraca  z  obecnym Burmistrzem  Miasta  jest  bardzo  dobra  i  przynosi  wiele  widocznych

efektów. Jej przykładem są wspólne działania podejmowane w zakresie:

- budowy parkingu przy stadionie miejskim 

- modernizacji kotłowni w Urzędzie Miasta 

- wymiany okien w budynku administracyjno-biurowym i docieplenie stropów

- budowa chodnika przy obwodnicy – na odcinku od ul. Komunalnej do Franciszkańskiej

- remont ulicy Szpitalnej
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- wspólne zorganizowanie w 2003 roku inscenizacji „Bitwy pod Płowcami”.

Wspólnie prowadzone działania potwierdziły, że współpraca daje bardziej efektywne wyniki niż

samodzielne  wykonywanie  zamierzonych  celów.  Przykładem   działania  kilku  jednostek  jest

funkcjonowanie  Związku Gmin Jeziora Gopło.  W tym też  celu samorząd powiatowy powołał

Związek Gmin Powiatu Radziejowskiego. Taka wspólnota samorządowa ma większe szanse na

otrzymanie środków strukturalnych czy unijnych.

Do Związku nie przystąpiła jedna z Gmin. Związek podejmie działania o przyznanie środków

z UE  bez współudziału tej Gminy.

P. Starosta zaapelował do Radnych aby przystąpienie Polski do Unii powitać z radością, na wesoło

poprzez liczny udział w organizowanych imprezach w dniach 1 – 3 maja.

Na zakończenie wystąpienia Starosta przekazał informację,  że na ostatniej  sesji  Rady Powiatu

podjęto uchwałę o przyznaniu dla Zespołu Kujawy środków pieniężnych na pokrycie kosztów

wyjazdu Członków Zespołu na Litwę.

p. Radna K. Staszyńska – wyraziła swoje zadowolenie z odbycia wspólnego spotkania Radnych

Miasta ze Starostą Powiatu. Radni z uznaniem przyjmują fakt dobrze układającej się współpracy

między jednostkami. Szkoda tylko, że do wspólnych działań  nie włącza się Gmina Radziejów.

Radna przekazała Staroście Powiatowemu potrzebę podjęcia współpracy w zakresie:

- odśnieżania ulicy Kościuszki w okresie zimowym,

- oczyszczenia rowów i wycięcia krzewów  przy drodze łączącej Radziejów z Piotrkowem,

- uporządkowania wiaty na przystanku PKS przy  Zespole Szkół Mechanicznych – może do

współpracy włączyłaby się młodzież szkolna, która korzysta z tego przystanku.

Starosta Powiatu udzielił Radnej odpowiedzi poruszone tematy;

- droga Radziejów – Piotrków jest drogą krajową zarządzaną przez Rejon Inowrocław, stąd wiata

na przystanku jest również własnością tego przedsiębiorstwa. Jednak władze powiatu zwrócą się

do Dyrektora Szkoły o uporządkowanie tego miejsca.

Ponadto młodzież szkół średnich włączy się do prac porządkowych na terenie lasu komunalnego.

Z takim apelem zwrócił się do Starostwa – Burmistrz Miasta;
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- w najbliższych dniach zostanie   skierowanych  do pracy 37 pracowników, którzy będą

porządkować pobocza dróg powiatowych oraz przydrożne rowy. Prace porządkowe będą

trwały 4 miesiące.

W  dalszej  części  posiedzenia  głos  zabrał  przedstawiciel  Komendy  Powiatowej  Policji

w Radziejowie -  sierżant sztabowy Krzysztof  Złotnicki.

Zaproszenie  do  udziału  w  sesji  funkcjonariusza  Policji  zostało  podyktowane  narastającym

w Mieście problemem narkomanii wśród młodzieży.

Przedstawiciel  Policji  potwierdził,  że na  terenie  Miasta szczególnie wśród młodzieży szkolnej

problem ten  nabiera  coraz  większych rozmiarów.  Największe  zagrożenie  występuje  w  szkole

zawodowej.  W  tym  roku  odnotowano  już  trzy  przypadki  rozprowadzania  narkotyków.

Niepokojące jest to, że miejscowe środowisko ma kontakty z dużymi dilerami rozprowadzającymi

narkotyki. Do tej przestępczej działalności włączane są także dziewczyny.

Policja  ściśle  współpracuje  z  dyrektorami  miejscowych  szkół.  Problem  narkomanii  można

złagodzić przede wszystkim przez prowadzenie szeroko pojętej profilaktyki.

Funkcjonariusze  policji  podjęli  działania  polegające  na  legitymowaniu  młodzieży  (nieletnich)

przebywających w godzinach przed południowych na terenie dworca autobusowego i  w lesie.

W razie  stwierdzenia  takiego  przypadku  zostanie  o  tym powiadomiony dyrektor  szkoły  oraz

rodzice.  Jeżeli  sytuacja  taka  wydarzy  się  po  godzinie  22-ej  osoba  nieletnie  jest  odwożona

bezpośrednio do domu.

Sierżant K. Złotnicki zwrócił uwagę na jeszcze jedno zagrożenie , a mianowicie na terroryzm. Do

tego zjawiska nasze społeczeństwo nie jest przygotowane. Z jego skutkami nie poradziło sobie

nawet tak potężne państwo jakim USA. Do tego zagrożenia muszą się przygotowywać wszyscy,

zarówno służby specjalistyczne jak i samo społeczeństwo.

p. Radny R. Koźmiński  –  potwierdził,  że w okresie jaki minął od ostatniej sesji  Rady, która

miała  miejsce  w  lutym br.  można  zauważyć,  że  policja  podejmuje   zdecydowane  działania

- interwencje. Jest to szczególnie widoczne na osiedlach mieszkalnych. Jeżeli do tego działania

włączy się więcej osób (w tym także nauczyciele) to efekty będą na pewno jeszcze większe.
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p. Radny L. Kurant – poruszył sprawę bezpieczeństwa drogowego. W Mieście nie ma kontroli

ruchu drogowego. Przez ulice przejeżdżają obciążone pojazdy, które stanowią duże zagrożenie dla

pieszych.  Ponadto  niszczą  nawierzchnie  ulic  Miasta,  które  nie  są  przystosowane  do  takich

obciążeń.

Odpowiedzi  na  interpelacje  Radnego  udzielił  p.  Marian  Polak  –  funkcjonariusz  Komendy

Powiatowej Policji w Radziejowie:

Organizacja ruchu drogowego w Mieście była przedmiotem spotkań zainteresowanych instytucji.

Sprawa ta nie jest prosta do uregulowania, ponieważ organizacja ruchu drogowego wytyczona jest

konkretnymi przepisami prawa, ponadto  nie wszędzie można postawić patrol z pomiernikiem.

Wniosek Radnego zostanie przekazany Komendantowi Policji.

Ad. 2 Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta

Burmistrz  Miasta  p.  Sławomir  Bykowski  złożył  Radzie  Miasta  sprawozdanie  z  podjętych

w okresie sprawozdawczym zarządzeń.

Sprawozdanie Burmistrza stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3  Sprawozdanie z pracy Komisji Rady Miasta

Przedmiotowe sprawozdania złożyli:

- Radny  L.  Kurant  Przewodniczący  Komisji  budżetu,  finansów  i  porządku  prawnego  –

sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu;

- Radny Remigiusz Koźmiński Przewodniczący Komisji zdrowia, oświaty, kultury i spraw

socjalnych:  Członkowie  Komisji  odbyli  jedno  spotkanie  (  na  terenie  SP  Nr  1),  które

poświęcone było analizie bieżących problemów miejskich placówek oświatowych.

W  posiedzeniu  uczestniczyli  dyrektorzy  szkół  oraz  przedstawiciele  związków

zawodowych.
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W dalszej części pktu 3 porządku obrad – Przewodniczący Rady zapoznał Radnych z treścią pism

skierowanych do Rady w okresie między sesjami:

- podziękowanie Ks. Łosiakowskiego za przekazane przez samorząd środki  finansowe na

pokrycie kosztów związanych z grodzeniem miejscowego  cmentarza,

- prośba   Rodziny Oleksy  ze  Zwolenia  w  sprawie  przekazania  środków pieniężnych na

leczenie   chorej  córki  –  Przewodniczący  zaapelował  do  Radnych,  aby  dobrowolnie

przekazali na ten cel diety za udział w posiedzeniu;

- Przewodniczący poinformował  Radnych,  że  na  wniosek  młodzieży szkolnej  odbyły się

w  szkołach  wybory  do  Młodzieżowej  Rady  Miasta.  Rada  składa  się  z  15  członków,

po 3 przedstawicieli poszczególnych szkół. Ukonstytuowanie Rady – wybór jej władz –

odbędzie się w najbliższym czasie. W dzisiejszym posiedzeniu Rady Miasta biorą udział

przedstawiciele Młodzieżowej Rady, aby zapoznać się przebiegiem obrad samorządu.

Przewodniczący złożył podziękowanie opiekunom za pomoc w przeprowadzeniu wyborów,

a członkom Rady Młodzieżowej życzył owocnych obrad i wyników w pracy społecznej.

 

Ad.4  Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2003 rok

W  związku  z  tym,  że  Radni  otrzymali  przedmiotowe  sprawozdanie  przed  obradami  Rady,

odstąpiono od odczytywania materiałów.

Przewodniczący  Rady zapoznał  Radnych z   treścią  Uchwały Nr  124/2004  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej  w  Bydgoszczy  z  dnia  26  marca  2004  roku  w  sprawie   wyrażenia  opinii

o przedłożonych przez Burmistrza Miasta Radziejów sprawozdaniach z wykonania budżetu miasta

za 2003 rok. 

Komisja Orzekająca zaopiniowała pozytywnie przedłożone przez Burmistrza sprawozdania.

Uchwała Nr 124/2004 Składu Orzekającego RIO Stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję  dotyczącą pktu 4 porządku obrad;

- Radni nie wnieśli żadnych uwag.
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Ad. 5  Absolutorium dla Burmistrza Miasta

Przed  przystąpieniem  do  dyskusji  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Radny

Paweł  Czarnecki odczytał  wniosek  Komisji   z  dnia  25  marca  2004  roku  skierowany  do

Przewodniczącego Rady  o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Radziejów za 2003 rok.

Wniosek  Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił treść Uchwały Zespołu Orzekającego RIO w sprawie

pozytywnego zaopiniowania przedmiotowego wniosku Komisji.

Po  zapoznaniu  Radnych  z  treścią  powyższych dokumentów  Przewodniczący  Rady otworzył

dyskusję w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta absolutorium;

 - w związku z tym, że Radni nie zabrali głosu w przedmiotowym temacie, Przewodniczący 

    odczytał projekt Uchwały Nr XII/86/2004 Rady Miasta Radziejów.  

    Projekt uchwały poddano pod głosowanie, w głosowaniu jawnym uczestniczyło  12 Radnych;

- Uchwałę Nr XII/86/2004  w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta  z tytułu 

      wykonania budżetu za 2003 rok  - przyjęto jednogłośnie.

Ad. 6  Ocena stanu przygotowań do realizacji inwestycji miejskich

Do przedstawionej oceny wniesiono następujące uwagi i  pytania:

p. Radny Z. Kuczek – wskazał na pkt 8 przedstawionej oceny, który zdaniem Radnego został

przedstawiony  zbyt  ogólnikowo.  Komisja  ds.  gospodarki  komunalnej  i  mieszkaniowej

wyszczególniła  dokładnie na jakich ulicach powinien być przeprowadzony w roku bieżącym

remont kapitalny.

Odpowiedzi udzielał p. Witold Janiak Kierownik Referatu GKM:

z uwagi na przystąpienie do I etapu prac związanych z budową kolektora, trzeba odstąpić od

remontu ulicy Średniej.
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Zdaniem Radnego - Komisja  powinna być powiadomiona o tak istotnych zmianach przyjętych

do planu remontów ulic.

p. Radny R. Koźmiński  – zapytał czy do końca m-ca lipca br. zostanie opracowane studium

zagospodarowania przestrzennego Miasta.

Odp.  jest  to  termin  określony ustawowo.  Jednak do  chwili  obecnej  nie  ukazało  się  jeszcze

rozporządzenie, w którym zawarte byłyby przepisy wykonawcze do przedmiotowej ustawy.

p. Radna K. Staszyńska  – poruszyła sprawę remontu innych ulic  (poza ul.  Norwida,  gdzie

mieszkańcy  złożyli ofertę włączenia się do remontu ulicy) na osiedlu Fr. Becińskiego;

Odp. Urząd dysponuje materiałem – trylinką, który wystarczyłby na remont dwóch ulic, jednak

w pierwszej kolejności należy opanować w tej części Miasta odpływ wody, dopiero wówczas

będzie można przystąpić do utrwalenia nawierzchni ulicy Becińskiego.

p. Radny P. Czarnecki – zwrócił się z zapytaniem czy ulica Szpitalna kończy się na wysokości

szpitala, czy biegnie dalej.. Remont cząstkowy tej ulicy jest prowadzony tylko do szpitala.

Ponadto  należałoby  się  zastanowić  na  celowością  prowadzenia  remontów  cząstkowych,

ponieważ są one wykonywane praktycznie co roku, ale nie dają oczekiwanego efektu.

Odp.  ulica Szpitalna kończy się na wysokości zabudowań PSP. Remont dalszego odcinka tej

ulicy będzie prowadzony w późniejszym terminie.

Burmistrz   uzupełnił  wcześniejszą wypowiedź wyjaśniając,  że ul.  Szpitalna była od początku

wykonana niezgodnie z wymogami technicznymi ponieważ asfalt został położony bezpośrednio na

piasku. Ażeby  poprawić stan używalności tej ulicy należałoby wybrać piasek na głębokości około

0,5 metra, nawieźć kamienia i dopiero na tak przygotowane podłoże utwardzić. Generalny remont

tej ulicy przewidziany jest w przyszłym roku. Starostwo Powiatowe zadeklarowało swoją pomoc

ponieważ jest to droga dojazdowa do szpitala pełniącego rolę placówki powiatowej.

O tym, które ulice i w jakim terminie mają być remontowane – decyduje Komisja.

Duży problem występuje na ulicy Dolnej, przez którą przejeżdżają ciężkie samochody powodując

wstrząsy, które niszczą domy położone przy tej ulicy.
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p. Radny J. Bartz – wyjaśnił  Radnej,  że ulica Norwida została zakwalifikowana do remontu

przez Członków Komisji  ds.  gospodarki  komunalnej i  mieszkaniowej.  To na tej  właśnie ulicy

występuje  największy spad  -   poziomu nawierzchni.  Remonty ulic  powinny być prowadzone

systematycznie ale w miarę posiadanych środków budżetowych..

Kierownik Referatu GKM poinformował Radnych, że uszkodzenie ulic miejskich jest tak duże,

że tylko na remont ulicy Szpitalnej i Polnej wykorzystano już  50 %  zaplanowanych w budżecie

środków.

Ad. 7  Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej

Przesłane  Radnym  sprawozdanie  uzupełnił  dodatkowymi  informacjami  p.  Tomasz  Dominiak

Kierownik MOPS:

Kwoty wykazane  w sprawozdaniu  stanowią  bilans  potrzeb  na  2004 rok.  Środki  zaplanowane

w budżecie nie zaspokajają potrzeb społecznych.

Zorganizowanie świetlicy środowiskowej w domu kultury było wyprzedzeniem działań, które już

w  niedługim czasie mogą być jedną z form pomocy społecznej określonej w ustawie.

Do zadań obligatoryjnych przypisanych samorządom należą: pomoc rzeczowa w formie zakupu

żywności, węgla, realizacji rachunków za media oraz środki celowe finansowe i niefinansowe,

a także pomoc instytucjonalna polegająca na poradnictwie w przypadku zmiany przepisów.

Podstawowym problemem powodującym wzrost  osób korzystających z pomocy społecznej jest

bezrobocie,  które w Mieście wynosi około 25 %.

p.  Radna  K.  Staszyńska   -  poparła  inicjatywę  pracowników  MOPS  w  zakresie  udzielania

podopiecznym  pomocy  psychologicznej  i   prawnej.  Zdaniem  Radnej  z  pomocy  powinni

w pierwszej kolejności korzystać osoby stare, chore wymagające faktycznej opieki. Często pomoc

przyznawana  jest  osobom  uzależnionym  od  alkoholu,  którzy  nie  wykorzystują  jej  zgodnie

z  przeznaczeniem.  Pracownicy MOPS powinni  częściej  sprawdzać  na  co  podopieczni  wydają

przyznawane im zapomogi.

Na  takie  niewłaściwe  zachowanie  osób  korzystających  z  pomocy  społecznej  wskazuje  wielu

mieszkańców.
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Kierownik  MOPS  odpowiedział,  że  pracownicy  socjalni  mają  uprawnienia  do  kontrolowania

sposobu wydatkowania  przyznanych zapomóg –  i  korzystają  z  tych uprawnień.  W przypadku

potwierdzenia,  że  zapomoga  została  wykorzystana  niezgodnie  z  przeznaczeniem,  stanowi  to

podstawę odmowy udzielania  dalszej  pomocy. Z drugiej  strony będzie  to  działanie  sprzeczne

z Konstytucją, która gwarantuje wszystkim obywatelom RP pomoc i opiekę.

W bieżącym roku Samorządowe Kolegium Odwoławcze uchyliło 3 decyzje odmowne wydane

przez MOPS.

Ad. 8   Podjęcie uchwał

- projekt uchwały Nr XII/87/2004 w sprawie zmian w budżecie miasta Radziejów:

projekt  uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Członków Komisji budżetu, finansów

i  porządku prawnego na  posiedzeniu  w dniu  7  kwietnia  br.  Zaproponowane  przez  Skarbnika

Miasta zmiany do budżetu- zaopiniowano pozytywnie.

Pani  W.  Śniegowska  –  przedstawiła  propozycję  wprowadzenia  do  przedłożonego  Radnym

projektu  jeszcze  dwóch  zmian,  które  wynikły w  ostatnich  dniach,  a  mianowicie  zwiększenie

wydatków w dziale oświata o kwotę  5.000  złotych, które zostaną przeznaczone na remont szkoły

w celu usunięcia zagrożenia zdrowia i życia przebywających tam osób.

Druga zmiana dot. przeznaczenia środków na pokrycie kosztów związanych z zakupem drzew

ozdobnych oraz  szczepieniem drzew kasztanowych zagrożonych  zarażeniem szkodnikami.

p. Radny L. Kurant  -zapytał jakie wyniki dają prowadzone szczepienia drzew.

Burmistrz  Miasta  odpowiedział,  że  szczepienie  kasztanowców  przeprowadzane  jest  w  całej

Europie. Na terenie Miasta jest ich kilkanaście sztuk. Stosowane szczepionki są bardzo skuteczne,

mają na celu uodpornienie drzew.

Uchwałę   Nr  XII/87/2004  wraz  z  dodatkowymi  zmianami  przedstawionymi  przez
p.  Skarbnik – przyjęto jednogłośnie;
- projekt uchwały  Nr XII/88/2004 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu;

Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 

W  głosowaniu  nad  uchwałą  brało  udział  12  Radnych;   wynik  głosowania  –  11  głosów  za

przyjęciem uchwały, 1 głos wstrzymujący.
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Uchwałę Nr XII/88/2004 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu – przyjęto

większością głosów;

- projekt uchwały Nr XII/89/2004 w sprawie obwodów głosowania:

przed  przystąpieniem  do  głosowania  Przewodniczący  Rady  poprosił  aby  wnieść  zmianę  do

projektu uchwały, który Radni otrzymali prze posiedzeniem. Zmiana dotyczyłaby włączenia do

obwodu  Nr  2  dwóch  ulic  na  osiedlu  przy  ul.  Franciszkańskiej  tj.  Kazimierza  Wielkiego

i Ks. Jana Wieczorka. Ulice te nie są jeszcze zamieszkałe, jednak etap prac budowlanych jest już

zakończony  na  kilku  budowach,  stąd  można  przypuszczać,  że  w  niedługim  czasie  nowo

wybudowane domy zostaną zamieszane.

Zaproponowaną przez Przewodniczącego zmianę przyjęto bez uwag.

Uchwałę Nr XII/89/2004 w sprawie obwodów głosowania przyjęto jednogłośnie;

-  Radni  przyjęli  jednogłośnie  Uchwałę  Nr  XII/90/2004  w  sprawie  zasad  pobierania  opłaty

targowej poza targowiskiem.

Ad. 9  Składanie wniosków i interpelacji przez  Radnych

p. Radna K. Staszyńska   - zgłosiła wniosek o naprawienie kratki przed wejściem do Urzędu

Miasta oraz ponowiła wniosek  w sprawie budowy chodnika na odcinku od ulicy Kościuszki

w  stronę  Szybki.  Ponadto  Radna  wyraziła  swoją  opinię,  że  w  budynku  socjalnym przy  ul.

Wyzwolenia  powinno  być  wydzielone  jedno  mieszkanie  z  przeznaczeniem  na  wypadek

zaistniałej klęski losowej.

Kierownik  MOPS  odpowiedział  Radnej,  że  mieszkanie  takie  jest  wydzielone.  Obecnie

zamieszkuje w tym lokalu  ojciec z dziećmi.

Mieszkaniec  Miasta –  zauważył,  że  pozostawienie  niezamieszkałego  lokalu  tzw.  pustostanu

byłoby działaniem nieekonomicznym.
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p.  Radny  L.  Kurant   -  przekazał  wniosek  mieszkańców  ulicy  Chopina,  którzy  wnoszą

o  podłączenie  ich  nieruchomości  do  głównej  kanalizacji.  Mieszkańcy  wyrazili  zgodę  na

partycypowanie w kosztach.

p. Witold Janiak – Kierownik Referatu GKM przekazał Radnemu, że współpraca taka jest mile

widziana. Mieszkańcy muszą potwierdzić na piśmie zgodę udziału w kosztach tego zadania.

p. Radny R. Koźmiński – zgłosił wnioski w sprawach:

- ustawienia koszy na śmieci przy schodach na ul. Kruszwickiej,

- uporządkowania posesji przy ul. Szewskiej i Kościuszki (uprzątnięcie gruzu).

Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu GKM:

- Urząd Miasta zakupił już kosze na śmieci, które w najbliższym czasie zostaną zamontowane

również przy ul. Kruszwickiej.  Kierownik wskazał na bardzo dużą dewastację koszy, które są

umyślnie niszczone przeważnie przez młodzież;

-  posesje,  które  wskazał  Radny  są  własnością  prywatną,  stąd  ingerencja  Urzędu  jest  w  tym

względzie utrudniona. Konstytucja gwarantuje właścicielom zachowanie prawa własności.

W  przypadku  nieruchomości  położonej  przy  ul.  Kościuszki  sprawa  jest  jeszcze  bardziej

utrudniona  ponieważ  od  kilkunastu  lat  nie  można  ustalić  miejsca  pobytu  spadkobiercy  tej

nieruchomości.

W sejmie trwają prace nad zmianą ustawy, na mocy której samorząd mógłby zająć taki pustostan

i włączyć go do swoich  zasobów komunalnych na podstawie przygotowanej dokumentacji.

p. Radny J. Bartz – wskazał na konieczność zamontowania dwóch lamp ulicznych  w rejonach:

- przesmyk pomiędzy  ul.  Becińskiego  a  Objezdną:  miejsce  to  stało  się  ostatnio  punktem

zbiórek dorastającej młodzieży, której sposób zachowana zagraża porządkowi publicznemu.

Na niebezpieczeństwo narażone są dzieci, które chodzą tym przejściem do szkoły;

- drugi  punkt  wymagający  oświetlenia  to  przejście  pomiędzy  ulicą  Dolną  a  Objezdną

(za ogrodzeniem Szkoły Muzycznej).

Radnemu  odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta:

Obecnie koszty za oświetlenie uliczne ponosi wyłącznie Miasto ( o tej zmianie Radny na pewno

wie, ponieważ jest pracownikiem ZE). Jest to duże obciążenie budżetu. Zachodzi konieczność

ograniczenia ilości punktów oświetleniowych. 
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Rozważana  jest  także  propozycja  wprowadzenia  ograniczeń  czasowych  (np.  wyłączanie  lamp

w godzinach od  24-tej do  6-tej szczególnie w okresie letnim). Ponadto odbierane są krytyczne

uwagi mieszkańców, których domy usytuowane są w bliskim sąsiedztwie lamp ulicznych.

Burmistrz  poinformował  Radnych  aby  wszystkie  wnioski  w  sprawie  oświetlenia  ulicznego

w Mieście kierować bezpośrednio do niego. Zostaną one szczegółowo przeanalizowane i podjęte

stosowne decyzje.

Ad.10  Wolne wnioski i zakończenie obrad

p.  Radny  R.  Koźmiński  –  wskazał  na  wyjątkowo przyjazną  i  spokojną  atmosferę  panującą

w czasie dzisiejszych obrad. Ma na to niewątpliwie wpływ zachowanie Radnego Juszczyńskiego,

który nie zadaje dziś często zbędnych pytań, jak bywało w przeszłości.

Radny zażądał  wyjaśnień  do  p.  Juszczyńskiego na  temat  prowadzonej  kampanii  referendalnej

w sprawie odwołania ze stanowiska Burmistrza Miasta. Kogo Radny teraz reprezentuje? Po tej

całej aferze powstał niesmak i niezręczna sytuacja.

Mieszkaniec  Miasta  –  oświadczył,  że  do zabrana głosu  sprowokowało  go  podłe  wystąpienie

Radnego Koźmińskiego. Radny Juszczyński działał jawnie, a nie w sposób „gebelsowski”.

Spotkanie w domu kultury było potrzebne. Nikt nie zaprzeczy, że w Mieście podejmuje się wiele

działań i trzeba się tym chwalić, ale trzeba również umieć przyjmować uwagi krytyczne.

W przyszłości  gdy będzie organizowane podobne spotkanie – Przewodniczący Rady powinien

zadbać o porządek, aby nie dopuścić do sytuacji jaka miała miejsce na tym spotkaniu, kiedy pijani

uczestnicy spotkania ubliżali innym. Jeszcze gorszą rzeczą  jest kiedy do takich odzywek włącza

się pracownik magistratu. 

Na  krytyczną  uwagę  o  prowadzonym  remoncie  ulicy  Polnej  nie  należało  tak  gwałtownie

reagować.

Burmistrz  Miasta zwrócił  się  z  pytaniem  do  Mieszkańca  Miasta  dlaczego  nie  przyjdzie

osobiście   i nie przekaże swoich uwag. Wiele z nich można byłoby załatwić bez zbędnej zwłoki

i upubliczniania ich na forum obrad Rady. Takie wystąpienia nie są konieczne, wprowadzają tylko

zamieszanie.
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Burmistrz  ponownie  oświadczył,  że  nie  wie  kto  był  autorem  ulotki  krążącej  po  Mieście.

Takie działania służą tylko manipulacji, której nie należy ulegać.

Burmistrz  podziękował  Radnym  za  zajęcie  właściwego  stanowiska  na  spotkaniu

z  mieszkańcami,  szczególnie  zaś  Radnemu  Koźmińskiemu.  Wobec  takich  działań  nie  należy

przechodzić obojętnie. Samorząd miejski jest otwarty na wszelkie wskazówki i rady.

p. Radny R. Koźmiński  – wyjaśnił dlaczego zażądał od Radnego Juszczyńskiego publicznego

wyjaśnienia. Sprawa została bardzo szeroko nagłośniona. Włączono do tego gazetę i telewizję.

Działanie to było typowym jątrzeniem, na które trudno się zgodzić.

p. Radny W. Juszczyński – oświadczył, że działał z upoważnienia swoich wyborców.

Fakt, że jest radnym wywodzącym się z Komitetu Wyborczego „Nasze Miasto” nie był przeszkodą

do tego, aby w styczniu br. wystąpić z tego ugrupowania. Radny oficjalnie powiedział, że nie

widzi  dalszej  współpracy  z  Radnymi,  którzy  również  reprezentowali  ten  komitet.  Swoje

zachowanie uważa za właściwe, działał oficjalnie.

Do zajęcia takiego stanowiska zmusiły go między innymi takie fakty jak:

- niewyjaśniona do dziś sprawa korzystania przez Burmistrza z dodatku na używanie prywatnego

samochodu  do  celów służbowych:  protokół,  który został  sporządzony nie  wyjaśnia  w  sposób

dostateczny całej spraw. Nie wiadomo np. w jakim czasie były sporządzone  aneksy do tej umowy.

Dlaczego p. Matczak po raz kolejny nie udostępniła żądanych dokumentów;

-  inicjatywa  odbycia  spotkania  z  mieszkańcami  została  podjęta  przez  Radnego  już  w  dniu

3 lutego br. Teraz ideę odbycia  spotkania przypisano komu innemu. Na plakatach informujących

o spotkaniu widniał Komitet „Nasze Miasto”. W rzeczywistości tego ugrupowania już nie ma bo

został rozwiązany w momencie odbycia się wyborów. Jeżeli Radni chcą się identyfikować z tym

komitetem, powinni zawiązać oficjalny klub radnych;

-  organizacja  referendum  lokalnego  jest  uznanym  przez  ustawę  mechanizmem  demokracji,

a  nie formą podburzania mieszkańców. Każdy ma prawo do wyrażenia swojej  opinii.   Radny

uważa, że nikogo nie obraził swoim działaniem, które było całkowicie jawne. Każda informacja

była imiennie podpisywana. Wola odbycia referendum potwierdziła, że nie wszyscy w Mieście są

zadowoleni  z  poczynań  tego  samorządu.  Podtrzymywanie  takiego  stanowiska  jest  hipokryzją.

15



Radny uważa,  że  nie  ma z  czego  się  tłumaczyć.  Wiadomym jest,  że  referendum nie  dojdzie

do skutku.

Zdaniem Radnego  była to  lekcja  dla  wszystkich,  z  której  należałoby wyciągnąć  odpowiednie

wnioski.

Przewodniczący Rady – potwierdził,  że faktycznie komitet  wyborczy już nie istnieje jednak

radni, którzy się z niego wywodzą realizują program wyborczy tego ugrupowania.

Nikt nie żąda aby wszyscy byli zadowoleni z działania organów samorządowych, jest to normalne

zachowanie.  Trzeba  jednak  zauważyć,  że  waga  zarzutów  jakie  podnosił  Radny  w  czasie

prowadzonej akcji referendalnej, nie była zbyt przekonywująca.

Przewodniczący  zgodził  się  ze  stwierdzeniem  Mieszkańca  Miasta,  że  spotkania  ze

społeczeństwem powinny odbywać się częściej.

Pewną formą dostarczania mieszkańcom informacji będzie miejscowa Gazeta „Radziejowianin”,

która będzie się ukazywać raz na kwartał.

p. Radna K. Staszyńska – stwierdziła, że skoro komitety wyborze uległy rozwiązaniu zaraz po

wyborach, spotkanie nie powinno być firmowane nazwą Komitetu Wyborczego „Nasze Miasto”.

To powinno być wyłącznie spotkanie wszystkich radnych z wyborcami.

Kluby radnych powinny działać legalnie, formalnie. W poprzedniej kadencji działał w podobny

sposób klub lewicy.

Radna  przypomniała,  że  też  występowała  z  postulatem  o  zorganizowanie  spotkania

z  mieszkańcami.  Nadszedł  już  czas  aby  skończyć  przepychanki  w  Radzie.  Co  miało  być

powiedziane już się stało. Jedno jest pewne, że mieszkańcy nie byli przekonani do referendum.

p. Radny R. Koźmiński  – przeprosił  Mieszkańca Miasta i  Radnego Juszczyńskiego za swoje

wcześniejsze  wystąpienie.  Radny  wyjaśnił,  że  nie  było  jego  intencją  obrażanie,  któregoś

z uczestników obrad.

p.  Radny  W.  Juszczyński  –  przyjął  przeprosiny  Radnego  Koźmińskiego.  Stwierdził,

że w działaniu można być przeciwnikiem, a nie wrogiem.
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p.  T.  Domianiak  –  korzystając  z  obecności  dyrektorów  szkół  zaapelował  o  korzystanie

z porad udzielanych prze punkt terapeutyczny w zakresie przeciwdziałania zjawisku narkomanii.

Do punktu może przyjść każdy. Działania profilaktyczne są bardzo ważne.

Sekretarz   Miasta  –  przekazał  Radnym komunikat,  że  z  dniem 30 kwietnia  br.  mija  termin

składania przez Radnych oświadczeń majątkowych.

Informacje w tym zakresie można uzyskać bezpośrednio u Sekretarza lub p. Matczak.

Przewodniczący  Rady uzupełnił  wypowiedź  Sekretarza,  iż  dysponuje  broszurą,

w której w sposób czytelny omówione zostały zasady wypełniania oświadczenia.

W oświadczeniu  nie  należy wypełniać  rubryk poprzez  postawienie  kreski.  W każdej  rubryce

należy  zamieścić  odpowiednie  słowo  np.  „nie  dotyczy”,  „nie  posiadam”,  „tak”,  „nie”.

Oświadczenie  dotyczy  majątku  odrębnego  i  wspólnego  ze  współmałżonkiem  radnego.  Diety

pobierane z tytułu posiedzeń powinny być wpisane w rubryce 8 razem z dochodami uzyskanymi

z tytułu zatrudnienia.

Oświadczenia  należy  złożyć  osobiście  u  Przewodniczącego  lub  w  biurze  obsługi  Rady

u p. Wrzesińskiej.

Burmistrz Miasta  zaprosił Radnych i mieszkańców Miasta do licznego udziału w imprezach

organizowanych wspólnie ze Starostwem Powiatowym w dniach od 1  - 3 Maja z okazji

przystąpienia Polski do Unii Europejskiej. 

Obrady XII sesji Rady Miasta  Radziejów  zakończono o godzinie 1455.

Protokolant                 Sekretarz  Sesji

   

Renata Wrzesińska                         Jan Bartz
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